



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

World Future Council  
SOLUTIONS FOR OUR COMMON FUTURE



## القيادة النسائية، والمنظور الجندي، والنهج الجندي في عمل نزع السلاح

العمل البرلماني لضمان المشاركة المتساوية، والاستدامة في مبادرات نزع السلاح

ندوة عبر الإنترنت يشارك في تنظيمها الاتحاد البرلماني الدولي، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، والمجلس العالمي للمستقبل، وشبكة اندماج الشباب (Youth Fusion)

الفعالية السادسة ضمن سلسلة الفعاليات البرلمانية الدولية في إطار متابعة إطلاق منشور  
"تأمين مستقبلنا المشترك"

الجلسة أ: الخميس، 01 كانون الأول/ديسمبر 2022 – توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ:

من الساعة 07:00 الساعة 08:30 بتوقيت وسط أوروبا

الجلسة ب: الخميس، 01 كانون الأول/ديسمبر 2022 – توقيت مناسب للمشاركين من أوروبا/إفريقيا/الأمريكتين:

من الساعة 16:00 الساعة 17:30 بتوقيت وسط أوروبا

يوصي تقرير الأمين العام للأمم المتحدة "تأمين مستقبلنا المشترك"، بأنه من أجل تخليص المجتمعات بشكل مستدام من ثقل العنف المسلح، يجب أن تشمل عمليات نزع السلاح، والحد من الأسلحة جميع الجهات المعنية والأطراف المتأثرة. ويشمل ذلك تمكين النساء، وضمان الاعتراف على نحو أفضل بخبرتهن، ومعرفةهن في حل النزاع، وعملية السلام، وشؤون نزع السلاح.

وستستكشف هذه الندوة عبر الإنترنت العمليات الدولية والممارسات البرلمانية التي يمكن أن تجعل جهود السلام ونزع السلاح أكثر شمولاً، وفعالية، واستدامة. وتتناول النهج الجندي إزاء نزع السلاح، والأمن أيضاً الآثار المختلفة وغير المتناسبة لانتشار الأسلحة، والنزاعات المسلحة على النساء، وتتضمن مجموعة كاملة من وجهات النظر، والأطر المتعلقة بالأمن، بما في ذلك الأمن الوطني/العسكري، والبشري، والمشارك.

وعلى خطى قرار مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة رقم 1325، والقرارات ذات الصلة المتعلقة بالنساء، والسلام والأمن، التي تدعو إلى إدراج منظور جندي في الجهود المتصلة بالسلام، وإلى بناء سلام مستدام من خلال القوة الدافعة للقيادة النسائية، ستشجع الندوة عبر الإنترنت البرلمانات على تحديد، ومعالجة الحواجز التي



تحد من مشاركة النساء في المسائل المتصلة بالسلام، ونزع السلاح. وستستند إلى الأقسام ذات الصلة من تأمين مستقبلنا المشترك، بما في ذلك القسم المتعلق بضمان مشاركة النساء في السلام، ونزع السلاح.

#### أهداف الفعالية:

1. زيادة الوعي بقيمة القيادة النسائية، والمنظور الجندي، والنهج الجندي في عمليات نزع السلاح؛
2. تعزيز المعرفة بالقرار رقم 1325، والقرارات ذات الصلة المتعلقة بالنساء، والسلام والأمن، والممارسات الجيدة، لتنفيذها بفعالية؛
3. تبادل الأمثلة على السياسات، والممارسات البرلمانية القوية التي تشمل على نحو أفضل أصوات النساء، وتمثلها في الجهود المتعلقة بنزع السلاح.

وستعقد الفعالية عبر الإنترنت. ستكون الجلسة (أ) باللغة الإنجليزية فحسب، أما الجلسة (ب) فستكون باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية.

#### التسجيل:

الجلسة (أ): توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ: من الساعة 07:00 ولغاية الساعة 08:30 بتوقيت وسط أوروبا:

[https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN\\_kDoVg2fyShmFxdR1TVSTmQ](https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_kDoVg2fyShmFxdR1TVSTmQ)

الجلسة (ب): توقيت مناسب للمشاركين من أوروبا/إفريقيا/الأمريكتين: من الساعة 16:00 ولغاية الساعة 17:30 بتوقيت وسط أوروبا

[https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN\\_G-vB4WwkQHi6JP1UmOf91w](https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_G-vB4WwkQHi6JP1UmOf91w)





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.



## Women Leadership, Gender Perspective and Gender Approaches in Disarmament Action

Parliamentary action to ensure equal participation and sustainability in disarmament initiatives

Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union, Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament, World Future Council and Youth Fusion

**The sixth in a series of international parliamentary events in follow-up to the publication of *Assuring our Common Future***

Session A: Thursday, 1 December 2022 - Timed for Asia/Pacific: 7:00 – 8:30 CET

Session B: Thursday, 1 December 2022 - Timed for Europe/Africa/the Americas: 16.00 – 17:30 CET

The UN Secretary-General's report *Securing our Common Future*, recommends that, in order to sustainably rid societies of the weight of armed violence, disarmament and arms control processes should include all relevant stakeholders and impacted parties. This includes empowering women and ensuring that their experience and knowledge are better recognized in conflict resolution, peace process, and disarmament affairs.

This webinar will explore international processes and parliamentary practices that can make peace and disarmament efforts more inclusive, effective and sustainable. Gender approaches to disarmament and security also address the different and disproportionate impacts of weapons proliferation and armed conflicts on women, and incorporate a full range of perspectives and frameworks for security, including national/military, human and common security.

Following in the footsteps of the UNSCR 1325 and related resolutions on Women, Peace, and Security, which call for the inclusion of a gender perspective in peace-related efforts and to build sustainable peace through the driving force of women's leadership, the webinar will encourage parliaments to identify and address the barriers that limit the participation of women in peace and disarmament-related matters. It will draw from relevant sections of [Assuring our Common Future](#), including the section on [Ensuring the participation of women in peace and disarmament](#).

### Objectives of the event

1. Increase awareness of the value of women leadership, gender perspective, and gender approaches in disarmament processes;
2. Enhance knowledge of Resolution 1325 and related resolutions on Women, Peace and Security and good practices for their effective implementation;
3. Share examples of strong policies and parliamentary practices that better include and represent the voices of women in disarmament-related efforts.

**The event will take place online. While session A will be conducted in English only, Session B will be conducted in English, French and Spanish.**

### Registration:

Session A: Timed for Asia/Pacific: 7:00 – 8:30 CET:

[https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN\\_kDoVg2fyShmFxd1TVSTmQ](https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_kDoVg2fyShmFxd1TVSTmQ)

Session B: Timed for Europe/Africa/the Americas: 16.00 – 17:30 CET

[https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN\\_G-vB4WwkQHi6JP1UmOf91w](https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_G-vB4WwkQHi6JP1UmOf91w)